

Title (en)  
Axial ventilator.

Title (de)  
Axialventilator.

Title (fr)  
Ventilateur axial.

Publication  
**EP 0174487 A1 19860319 (DE)**

Application  
**EP 85109707 A 19850802**

Priority  
DE 3430182 A 19840816

Abstract (en)

Axial fan with an impeller which comprises a plurality of blades on a drivable hub, each individual blade having the same predetermined blade geometry for air delivery. Such fans generally give rise to noises which can be distracting, annoying or even injurious to health. The object is therefore to minimise the emission of noise. This is achieved according to the invention by the fact that the individual blades (S1 to S7) are curved towards the front in the direction of running. Compared to conventional fans, specific deviations are obtained along a circular-arc geometry, depending on the distance from the hub. The new surface for the blades can be described in a cartesian coordinate system by a function of the fifth degree. 36 specific constants are obtained.

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf einen Axialventilator mit einem Laufrad, das aus einer Mehrzahl von Schaufeln auf einer antreibbaren Nabe besteht, wobei jede einzelne Schaufel zur Luftförderung die gleiche, vorgegebene Schaufelgeometrie aufweist. Solche Ventilatoren verursachen üblicherweise Geräusche, die störend, lästig oder sogar gesundheitsschädigend sein können. Ziel ist es daher, die Geräuschemission zu minimieren. Gemaß der Erfindung wird dies dadurch erreicht, daß die einzelnen Schaufeln (S1 bis S7) in Laufrichtung nach vorn gekrümmmt sind. Gegenüber den herkömmlichen Ventilatoren ergeben sich in Abhängigkeit vom Nabentyp spezifische Abweichungen längs einer Kreisbogengeometrie. Die neue Fläche für die Schaufeln läßt sich in einem kartesischen Koordinatensystem durch eine Funktion fünften Grades beschreiben. Dabei ergeben sich 36 spezifische Konstanten.

IPC 1-7  
**F04D 29/38; F01D 5/14**

IPC 8 full level  
**F01D 5/14** (2006.01); **F04D 29/38** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**F01D 5/141** (2013.01); **F04D 29/384** (2013.01); **F05D 2240/301** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] NL 35918 C 19350616
- [X] GB 459206 A 19370104 - HARTZELL INDUSTRIES
- [X] US 2974728 A 19610314 - CULP CHESTER F
- [X] US 1370284 A 19210301 - CARLSON AXEL W
- [X] GB 478104 A 19380112 - BRITISH THOMSON HOUSTON CO LTD
- [A] US 2684723 A 19540727 - FABER GUY S

Cited by

CN108547793A; US2022205650A1; EP1070849A3; FR2598184A1; EP0459497A3; EP3306101A1; CN100414119C; EP1070849A2; WO9801672A1

Designated contracting state (EPC)  
AT BE DE FR GB IT LU NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0174487 A1 19860319**

DOCDB simple family (application)  
**EP 85109707 A 19850802**